
	
	
	
Het	is	zeker	te	prijzen	dat	op	het	terrein	van	de	ruimtelijke	opgaven,	
overheden	de	handen	ineen	slaan	om	een	verkenning	te	laten	maken	
van	de	uitdagingen	waar	we	in	Groningen	voor	staan.	Hierbij	gaat	het	
echter	vooral	om	het	creëren	van	een	attractief	vestigingsklimaat	
voor	bedrijven.	Maar	dit	moet	over	meer	gaan	dan	alleen	
bedrijfsterreinen;	denk	aan	wonen,	recreëren,	scholing,	etc.	
	
Het	“zoek”gebied	A7/N33	
Bijzonder	is	dat	de	voorliggende	verkenning	inzoomt	op	de	A7/N33-
regio	en	geen	bredere	scope	heeft	voor	de	hele	provincie	Groningen	
en	de	andere	relevante	vestigingsvoorwaarden.	De	drie	gemeenten	
en	de	provincie	nemen	deze	regio	als	een	bijna	geïsoleerd	en	op	zich	
zelf	staand	gebied,	zonder	de	andere	sterke	industriële	
vestigingsgebieden	in	de	provincie	zoals	Sea	Ports/Delfzijl,	
Eemshaven,	Oostmahorn,	etc.	te	benoemen.	Daarbij	is	het	van	
belang,	dat	als	er	naar	de	regio	wordt	gekeken,	ook	de	Pekela’s	
hierbij	betrokken	worden.	
Complicerend	is	dat	er	meerdere	gemeenten	aansluiten	en	
samenwerking	tussen	deze	gemeenten	niet	altijd	gemakkelijk	gaat.	
De	Provincie	in	haar	regisserende	rol	laat	zich	hier	van	haar	zwakste	
kanten	zien.	
	
Een	interessant	punt	in	de	verkenning	is	dat	er	gezocht	wordt	naar	
aansluiting	bij	de	sterke	punten	van	het	A7/N33-gebied	op	het	terrein	
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van	landschappelijk	waardevolle	gebieden	met	hun	unieke	
kwaliteiten	en	de	groene	en	blauwe	dooradering.	
Daarnaast	haakt	het	in	op	de	betrekkelijke	ijlheid	van	de	
economische	structuur,	de	relatief	hoge	werkloosheid	en	de	lage	
verdiencapaciteit	van	de	inwoners.	Op	zoek	naar	perspectief,	o.a.	via	
het	creëren	van	werkgelegenheid,	kom	je	dan	al	snel	uit	op	het	
versterken	van	het	vestigingsklimaat	voor	bedrijven.		
	
In	het	rapport	wordt	het	Integraal	Bedrijventerrein	Informatie	
Systeem	(IBIS)	als	handvat	gepresenteerd	als	instrument	voor	een	
inventarisatie	van	de	huidige	bedrijfsterreinen	en	de	bezetting	
daarvan.	Hieruit	komt	zonneklaar	naar	voren	dat	veel	
bedrijfsterreinen	verouderd	zijn.	Daarnaast	wordt	geconcludeerd	dat	
de	huidige	bedrijfsterreinen	in	de	regio	de	komende	20-40	jaar	te	
weinig	ruimte	bieden	voor	nieuwe	vestigingen.	Leggen	we	daar	de	
uitdagingen	naast	dan	zijn	er	twee	duidelijke	conclusies	te	trekken.	
	
Renovatie	en	herverkaveling	
Allereerst		onderschrijven	we	de	absolute	noodzaak	om	tot	een	hele	
stevige	renovatie	en	herverkaveling	te	komen	van	de	verouderde	
bedrijfsterreinen.	Hier	is	veel	winst	te	halen	en	de	drie	gemeenten	en	
de	Provincie	zullen	veel	middelen	en	capaciteit	vrij	moeten	maken	
om	deze	impuls	te	realiseren.	Een	meebewegende	overheid	is	hierbij	
cruciaal!	
Een	dergelijke	renovatie	en	herverkaveling	levert	op	zich	al	winst	op	
in	aantal	beschikbare	ha's,	het	vestigingsklimaat	wordt	er	sterk	door	
verbeterd	en	de	nieuw	ingerichte	bedrijfsterreinen	kunnen	binnen	de	
kaders	van	het	proces	duurzaam/ecologisch	opgewaardeerd	worden.	
Het	huidige	IBIS	geeft	hierover	te	weinig	informatie.	Er	zal	dus	een	
aanvullende	inventarisatie	uitgevoerd	moeten	worden	die	bruikbare	
handvaten	geeft	om	op	deze	wijze	en	met	dit	doel	te	herverkavelen	
en	te	renoveren.	
	
	
	



Reservering	voor	nieuwe	bedrijfsterreinen	
In	‘Ruimtelijk-economisch	perspectief	A7/N33-regio’	wordt	een	
inschatting	gemaakt	van	de	ruimte	die	nodig	is	om	vestiging	van	
bedrijven	in	de	komende	decennia	te	faciliteren.	Schematisch	wordt	
aangegeven	binnen	welke	verschillende	bandbreedtes,	gerekend	
naar	omvang,	kavels	beschikbaar	zouden	moeten	komen.	Het	is	
evident	dat	er	een	ruimtelijke	reservering	beschikbaar	moet	komen,	
ook	voor	bedrijven	die	veel	ruimte	vragen.	
Deze	ruimtewensen	van	met	name	grootschalige	bedrijven	zijn	
afkomstig	uit	de	marktanalyse	van	BCI.	Hier	wreekt	zich	dat	er	
uitsluitend	gekeken	is	naar	de	regio	A7/N33	en	er	op	geen	enkele	
manier	aansluiting	is	gezocht	met	de	andere,	eerder	genoemde	
industrie	gebieden	als	Eemshaven,	Oostmahorn	en	Sea	Ports.	
Om	de	werkgelegenheid	in	de	regio	A7/N33	een	stevige	impuls	te	
geven	is	het	nog	maar	de	vraag	of	deze	super	grote	ruimtevragers	dat	
perspectief	geven.	Onze	stelling	is	dat	bedrijven	met	20-50	
werknemers	verreweg	de	grootste	bijdrage	aan	de	werkgelegenheid	
leveren.	Dat	neemt	niet	weg	dat	grote	ruimte	vragers	een	aanjager	
kunnen	zijn	voor	vele	kleinere	bedrijven.	
	
Westerlee/Scheemda/Meeden		
In	het	rapport	wordt	voor	die	grote	ruimte-vragers	een	plangebied	
aangemerkt	van	500	tot	750	ha	bij	Westerlee,	in	een	van	de	oudste	
Dollard-polders.	Onderstaande	kaart	laat	duidelijk	de	dijkprofielen	
van	de	Dollard-polders	zien	met	de	jaartallen	waarin	zij	gerealiseerd	
zijn.	Op	kaarten	van	de	ruilverkaveling	Meeden-Scheemda	zijn	nog	
drie	kolken	en	oude	dijken,	oude	lanen	en	waterlopen	terug	te	
vinden	in.	Een	van	deze	kolken	bestaat	nog	en	is	omzoomd	door	een	
bosje.	De	weg	van	Scheemda	naar	Westerlee	heet	daarom	ook	de	
kolkenweg.	



	
	
Dit	deel	van	de	Dollard-polders	biedt	ons,	ondanks	de	eeuwen	die	
verstreken	zijn,	nog	steeds	een	leesbaar	landschap	waar	de	sporen	
van	de	ontstaandsgeschiedenis	van	ons	gebied	duidelijk	zichtbaar	
zijn.	Dat	uitgerekend	dit	een	plangebied	is	om	te	verkennen	of	er	
ruimte	geschapen	kan	worden	voor	grootschalige	industrie	met	
dozen	tot	aan	de	horizon	vinden	wij	onbegrijpelijk.	
Los	van	de	vraag	of	we	deze	grote	bedrijven	willen	faciliteren,	is	het	
absurd	dat	dit	plangebied	juist	in	een	van	de	oudste	Dollard-polders	
bij	Westerlee-Scheemda-Meeden	is	getekend.	
	
Resumerend	komen	we	tot	de	volgende	opmerkingen,	wij:	

- zien	het	belang	van	een	ruimtelijke	oriëntatie	voor	de	
uitdagingen	waar	we	als	regio	voor	staan;	

- vinden	het	van	eminent	belang	de	werkgelegenheid	en	de	
vestigingsvoorwaarden	in	dit	gebied	op	basis	van	
wederkerigheid	te	faciliteren;	

- achten	het	noodzakelijk	en	onvermijdelijk	dat	bewoners	de	
volle	ruimte	wordt	gegeven	om	reserves	of	aanmoedigingen	
aan	te	geven.		

- vinden	dit	een	kreupele	verkenning	met	een	veel	te	smalle																
scoop;	



- nemen	luid	en	duidelijk	afstand	van	het	plangebied	
Westerlee/Scheemda/Meeden;	

- willen	een	van	de	oudste	Dollardpolders	beschermen	tegen	
de	oprukkende	verdozing	met	grote,	ruimte	vragende	
industrieën;	

- hadden	graag	gezien	(en	verwacht)	dat	de	Stichting	
Landschap	Oldambt	betrokken	werd	bij	de	voorbereidingen	
en	verkenning	A7/N33;	

- maken	langs	deze	weg	onze	zienswijze	kenbaar;	
	
Resteren	ons	nog	tal	van	vragen	waar	we	graag	antwoorden	op	
willen	ontvangen.	
1. Kunt	u	aangeven	wat	exact	de	stand	van	zaken	is	met	betrekking	

tot	het	areaal	bedrijventerreinen	in	de	A7/N33	regio?	
2. Waarom	is	in	de	verkenning	geen	oriëntatie	op	de	aanpalende	

industriegebieden	opgenomen?		
3. In	het	rapport	wordt	aangegeven	dat	er	850	ha.	

bedrijventerreinen	zou	liggen.	Kunt	u	dat	onderbouwen	met	
cijfers?	

4. Hoeveel	bestaande	bedrijventerreinen	zijn	helemaal	uitgegeven?	
5. Hoeveel	ha	is	nu	nog	op	deze	bestaande	terreinen	beschikbaar?	
6. Hoeveel	bestaande	terreinen	moeten/kunnen	worden	

gerevitaliseerd	en	herverkaveld?	
7. Hoeveel	ha	levert	revitalisering	en	herkaveling	aan	ruimte	op?	
8. Wie	zou	volgens	u	de	regisseur	moeten	zijn	van	deze	

herverkaveling?	
9. Waarom	is	er	niet	gekeken	naar	andere	sterke	industriegebieden	

als	Eemshaven,	Oostmahorn,	Sea	Ports?	
10. Zijn	er	mogelijkheden	om	samen	met	Ost-Friesland	een	

inventarisatie	te	maken	van	de	behoefte	en	de	beschikbare	
ruimte	en	het	aanbod	in	EDR-verband?	

11. Zou	deze	route	ingezet	kunnen	worden	met	Europees	geld?	
12. Hoe	ziet	het	vervolg	er	uit?	
	
	


